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Minden eddiginél sikeresebb volt magyar szempontból a 
Pekingben rendezett XXIV. téli olimpia, hiszen a magyarok 

a 20. helyen zártak az éremtáblázaton. A Debreceni Egyetem 
szempontjából is emlékezetesre sikerültek a játékok: 

egyetemünk hallgatója, Liu Shaoang aranyérmet 
nyert gyorskorcsolyában. 

n BÖGRE ZOLTÁN 

„Az olimpiai közösségben mind egyenlők 
vagyunk, ezt bizonyították a sportolók.” – 
mondta a pekingi téli olimpia záróünnep-
ségén tartott beszédében Thomas Bach, 
a Nemzetközi Olimpiai Bizottság (NOB) 
elnöke. És igaza volt, hiszen a sportolókon 
most sem múlt semmi, emlékezetes verse-
nyeken mutatták meg legjobb tudásukat.
Több szempontból is különleges volt a 
2022 februárjában lebonyolított téli olim-
pia, hiszen egyrészt a koronavírus-járvány 
példa nélküli szervezésre kényszerítette a 
kínaiakat, másrészt pedig a magyar gyors- 
korcsolyázók ezúttal is sporttörténelmet 
írtak. Ennek a sikernek ráadásul a Debre-
ceni Egyetem szempontjából is nagy je-
lentősége volt.  
Soha nem látott módon, egy „mestersé-
ges buborékban” rendezték meg a játéko-
kat. Ebben a közegben csakis a résztve-
vő sportolók, valamint a csapatok tagjai 

és újságírók tartózkodhattak, valamint 
stadionok, konferenciaközpont és több 
mint 70 szálloda kapott ott helyett ezzel 
is ügyelve a járványügyi szabályok be-
tartására és a vírusfertőzés elkerülésére. 
Az már a tokiói nyári olimpián is látszott 
2021-ben, hogy milyen komolyan veszik a 
távolkeleti országokban a járványkezelést, 
ennek egy tökéletesre fejlesztett változa-
tával találkozhattak a sportolók. 
Pekingben összesen tizenöt sportágban 
és 109 versenyszámban avattak olimpi-
ai bajnokokat, a téli olimpián 91 ország 
mintegy 2890 sportolója vehetett részt a 
világ legjelentősebb téli sporteseményén, 
amelyen Magyarországot tizennégy olim-
pikon képviselhette. Hazánk az éremtáb-
lázaton a huszadik helyen végzett.
A XXIV. téli olimpián összességében hu-
szonkilenc ország nyert valamilyen me-
dált, köztük volt Magyarország is a maga 
egy aranyérmével és két bronzával. A ma-
gyar csapat a négy évvel ezelőtti játékok-

hoz hasonlóan ezúttal is túlszárnyalta a 
várakozásokat (Tokióban a férfi gyorskor-
csolya váltó nyert aranyat) köszönhetően 
a Debreceni Egyetem Gazdaságtudományi 
Kar sportszervező szakán tanuló Liu Sha-
oangnak, aki 500 méteren aranyat, 1000 
méteren pedig bronzérmet szerzett, vala-
mint a magyar gyorskorcsolyázó vegyes-
váltónak, amely szintén a harmadik helyen 
ért célba – története során először.
Liu Shaoang a téli olimpiák történetében 
az első egyéni olimpiai győzelmét aratta 
Pekingben, ráadásul minden számban, 
amiben elindult, olimpiai pontot is szer-
zett. Az Ádó becenévre hallgató olimpi-
ai bajnok sportoló számára a tanulás is 
ugyanolyan fontos, mint a sportsikerek, 
az aktív élsportolói karrier utáni életre 
a Debreceni Egyetem készíti fel őt, mely 
számára olyan intézmény, ahol – saját be-
vallása szerint is - az előre jutásban hasz-
nos, piacképes tudást szerezhet, ráadásul 
az intézmény már rögtön az első pillanat-
ban nagy hatást gyakorolt rá.

– Amikor megérkeztem az egyetemre, 
nem tudtam pontosan hova szeretnék 
jelentkezni, milyen elvárásaim vannak 
önmagammal szemben, mit is csinálnék 
szívesen a sport után. A hazai korcsolya-
szövetség elnöke vetette fel, hogy jelent-
kezzek a Debreceni Egyetemre. Lehető-
séget láttam az intézményben, ahol már 
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az első pillanatban példa nélküli támo-
gatást és segítőkészséget tapasztaltam. 
Mivel a fővárosban edzek, online végzem 
a tanulmányaimat, ezáltal bonyolultabb a 
tanulás és az azzal járó kötelezettségek 
teljesítése, de a mentorok és az oktatók 
mindig támogatnak, legyen szó vizsgáról 
vagy tanulásról.  Az olimpia idején minden 
erőmet és figyelmemet lekötötte a sport, 
de folyamatosan kapcsolatban voltam 
a mentorommal. Még az aktív sportolói 
időszakom kellős közepén vagyok, még 
nem tudom, hogy sportmenedzser vagy 
csapatmenedzser leszek, meglátjuk, mit 
hoz majd az élet. Szakágvezetőként vagy 
sportrendezvényszervezőként is el tudom 

magam képzelni, ennek elérésében pedig 
nagyon sokat segít az a tudás, amit a Deb-
receni Egyetemen kapok. – fogalmazott 
az olimpiai bajnok sportoló.
Liu Shaoang emlékeztetett arra, hogy aki 
követte az olimpiát, az tudja, hogy nem 
úgy alakult a játékok eleje, ahogyan azt ő 
eltervezte, kezdve a pozitív covid-teszttel. 
Saját bevallása szerint nem volt egyszerű 
átlendülnie a nehézségeken.

– A többiek már kint voltak az olimpiai 
faluban, ott készültek, miközben én egy-
más után produkáltam a pozitív teszteket. 
Csak utólag csatlakoztam a csapathoz. 
Eleinte nem éreztem azt, hogy ott van 
a helyem és nem tudtam átélni az olim-
pia hangulatát sem az első napokban. Ez 
szerencsére megváltozott, tudtam, mi a 
dolgom, ebben a csapat sokat segített, 
motiváltak, támogattak, nélkülük nem jöt-
tek volna a sikerek. A buborékszerű közeg 
nem befolyásolta sem a felkészülést, sem 
a mentális állapotunkat, hiszen ezt a fajta 
miliőt már megszokhattuk a világkupákon, 
ugyanúgy edzettünk, ahogyan korábban, 
nem kellett nagyon szokni a rendszert, a 
mindennapos teszteléseket és az állandó 
maszkviselést sem. – mondta Liu Shao-
ang.
Amikor 2018-ban először megnyerte a 
magyar gyorskorcsolya csapat a téli olim-

piát Ádó azt mondta, hogy ez egy nagyon 
jó kezdet lehet, szerinte most vannak eb-
ben a sorsdöntő időszakban.

– Ezt a véleményemet tartom, hiszen ha 
követjük az eddigi utat, akkor nincs, ami 
megállítson bennünket. Mai napig 100 
százalékig megbízom az edzőimben, min-
dig hallgatni fogok rájuk, soha nem kér-
dőjeleztem meg a szakmai tudásukat vagy 

bármilyen döntésüket. Én addig teljesíteni 
fogok, amíg a szervezetem bírja. – tette 
hozzá Liu Shaoang. Peking nemcsak a 
szervezés körülményeit tekintve írt tör-
ténelmet, hanem abból a szempontból is 
egyedülállónak számít az ötkarikás játékok 
történetében, hogy ez az első olyan város, 
amely nyári és téli olimpiát is rendezhe-
tett. Folytatása következik négy év múlva, 
Milánóban és Cortina d'Ampezzóban.

„...szakágvezetőként vagy 
sportrendezvény-szervezőként 
is el tudom magam képzelni, 

ennek elérésében pedig 
nagyon sokat segít az a tudás, 
amit a Debreceni Egyetemen 

kapok..."




